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1. Welkom 
In het bijzonder worden de gasten van harte welkom geheten. Er is sprake van 
een pittige agenda met veel bijlagen. De komende periode staan vier 
onderwerpen op de rol waarop advies gevraagd is.  

 
2. Woonvisie (Inge Kerdel) 

De Adviesraad heeft deelgenomen aan twee bijeenkomsten over dit thema. 
De bespreking van vandaag maakt deel uit van de reflectieronde die eigenlijk 
officieel is afgerond.  
 
Op 5 juli stelt de gemeenteraad de woonvisie vast en volgende week wordt 
deze ingediend in het College. 
 
De huidige woonvisie stamt uit 2017, toen de wooncrisis zich net had hersteld. 
De herziene woonvisie gaat ook over zorg (het is een woonvisie en 
tegelijkertijd een woonzorgvisie). De ambitie lag op 3000 extra woningen en 
dat is verhoogd naar 4000 voor het jaar 2040. De visie bestaat uit ambities, 
strategie en een uitvoeringsprogramma, waarin beschreven wordt hoe doelen 
bereikt worden. Het doel is ‘vitale kernen met een prettige en passende woon- 
en leefomgeving voor iedereen’. Vitale kernen worden gerealiseerd door 
beschikbaar- en betaalbaarheid, aantrekkelijk en inclusief bouwen, wonen, 
zorg en welzijn en duurzaamheid. De woonvisie wordt vastgesteld voor een 
periode van 5 jaar met een doorkijk naar 2040.  



 
Op basis van de nieuwe visie worden kaders meegegeven aan 
projectontwikkelaars. De samenhang tussen volkshuisvesting, klimaat, 
leefbaarheid en vitaal gebied komen erin samen. Het is belangrijk dat 
voldoende gebouwen samengaat met ruimte om te kunnen leven en 
voldoende groen in de kernen. 
Individuele woningbouwprojecten vallen buiten de visie.  
 
In september is gestart met een woononderzoek door Stec. Op 22 november 
is het thema besproken in de gemeenteraad en er zijn 
stakeholdersbijeenkomsten voor o.a. woningbouwcorporaties, 
projectontwikkelaars, makelaars, initiatiefnemers woonzorgconcepten, 
klankbordgroep jongeren en de ouderenbonden, georganiseerd.  
 
Op 7 februari zijn, op basis de input van stakeholders, de uitgangspunten 
gepresenteerd aan de gemeenteraad en zijn stellingen voorgelegd. Daarna is 
aan de slag gegaan met het schrijven van de woonvisie. 
 
Op 28 maart is de visie  gepresenteerd aan de gemeenteraad en is het 
herziene document naar ter reflectie aan alle stakeholders gestuurd, inclusief 
de Adviesraad.  

 
Vraag Adviesraad 

Is er voldoende ruimte beschikbaar voor extra woningen? 
 
Reactie gemeente 

Er zijn voldoende kansrijke gebieden om te bouwen.  
 
Vraag Adviesraad 

Wat zijn verbeteringen ten opzichte van de vorige woonvisie? 
 
Reactie gemeente  

We stellen kaders vast en sturen daarmee op wat wij belangrijk vinden als 
gemeente. En het zorgcomponent zit er stevig in verwerkt. Er zijn kansrijke 
gebieden om te bouwen, maar die zijn nog niet vastgesteld en vallen buiten 
het bereik van deze woonvisie. 

 
Vraag Adviesraad 

Hoe gaat de gemeente om met het risico dat de Infrastructuur dichtslibt als 
gevolg van de extra woningen. En hoe wordt het openbaar vervoer, 
fietspaden, de wegen e.d. daarop aangepast. Westergouwe is een voorbeeld 
dat inzicht geeft in de risico’s. Neemt de gemeente deze ervaringen mee? 

 
Reactie gemeente 

Er wordt een omgevingsprogramma verkeer ontwikkeld met plannen voor 
bijvoorbeeld parkeergelegenheid. Er komt meer beleid over verkeer en 
vervoer. Westergouwe kan in dat kader als voorbeeld worden gebruikt. Dit 
wordt onder de aandacht gebracht van collega’s die plannen ontwikkelen voor 
het verkeer e.d.. Ook zal beoordeeld worden of dit punt in de vise 
meegenomen kan worden. 



 
Vraag Adviesraad 

Hoe stimuleert de gemeente dat er mogelijkheden komen voor alle inwoners 
(van alle leeftijden) om te wonen? 

 
Reactie gemeente 

Voor ouderen wordt ingezet op zoveel mogelijk zelfstandig wonen, 
bijvoorbeeld door levensloopbestendige woningen, maar ook beschut wonen, 
soms met 24 uurs-zorg op afroep.  
Ouderen worden met een informatiecampagne verleidt om tijdig te verhuizen 
naar een passende woning. De beschikbaarheid van voldoende passend 
aanbod is daarvoor van groot belang. 
 
Verder is vastgelegd dat nieuwbouwplannen uitgaan van 75% betaalbare 
woningen. Dat sluit aan op het beleid van de rijksoverheid die inzet op 70% 
betaalbare woningen, waaronder 30% sociale huur. 
Er zijn uitzonderingsgronden, bijvoorbeeld als een ontwikkelaar er niet uitkomt 
qua financiën. In dat geval wordt bijgedragen aan een vereveningsfonds, 
zodat sociale huurwoningen elders gebouw kunnen worden. 
Als sociale huurwoningen moeten worden gesloopt, dan zorgt de gemeente 
ervoor dat de capaciteit behouden blijft.  

 
Vraag Adviesraad 

Hoe gaat de gemeente om met de belangen van woningbouwcorporaties die 
vaak haaks staan op die van een gemeente? 

 
Reactie gemeente 

De gemeente moet samenwerken met projectontwikkelaars, omdat zij het 
merendeel van de grond tot hun beschikking hebben. Projectontwikkelaars zijn 
nauw betrokken geweest bij de totstandkoming van de woonvisie en hebben 
geen bezwaren op de plannen, of aangegeven dat het niet haalbaar is.  

 
Als projectontwikkelaars niet kunnen voldoen aan de voorwaarden dan 
moeten ze aantonen waarom het niet kan en anders het meest betaalbare 
alternatief realiseren.  

 
Vraag Adviesraad 

Waar moet volgens de gemeente een levensloopbestendig woning aan 
voldoen? 

 
Reactie gemeente 

Het gaat om gelijkvloerse woningen. Zowel in nieuwbouwprojecten als bij 
herontwikkeling van woningen in de huidige kernen is er aandacht voor 
levensloopbestendig wonen.  

 
Vraag Adviesraad 

Is er ook aandacht voor waar je elkaar buiten kunt ontmoeten, voor zowel 
kinderen als ouderen? Als voorbeeld wordt het terrein achter De Meent in 
Schoonhoven (sportcomplex) genoemd waar een school voor in de plaats 



komt, terwijl het nu een ontmoetingsplek is. Komt deze 
ontmoetingsmogelijkheid te vervallen? 

 
Reactie gemeente  

Het is belangrijk dat de woonvisie en voldoende maatschappelijke 
voorzieningen (sociale basis) elkaar versterken. Dit wordt bewaakt. 

 
Afspraken 

De gemeente neemt de opmerkingen van de Adviesraad mee bij de 
doorontwikkeling van de woonvisie.  
De Adviesraad besluit dat haar deelname aan de consultatieronde voldoende 
is. Er zal geen advies worden ingediend naast deze deelname.  

 
3. Maatschappelijke voorzieningen/ sociale basis (Marise Jutte en Jaco 
Hodzelmans) 

De Adviesraad wordt geïnformeerd over de uitkomsten van de inventarisatie 
van maatschappelijke voorzieningen in de kernen van de Krimpenerwaard. De 
uitkomsten zijn het startpunt voor een visie die in de loop van dit jaar ter 
advisering aan de Adviesraad zal worden voorgelegd.  
 
De gemeente streeft naar vitale kernen, maar wat is een vitale kern? Het gaat 
om een sterke sociale basis, waarin mensen omzien naar elkaar. De vraag is 
hoe maatschappelijke voorzieningen daaraan kunnen bijdragen. De 
inventarisatie geeft daar meer inzicht in.  
 
Aan inwoners en maatschappelijke organisaties wordt tijdens het 
participatietraject gevraagd wat zij missen aan voorzieningen en of zij zich 
herkennen in de uitkomsten van de inventarisatie. Ook wordt 
maatschappelijke organisaties gevraagd wat kunnen betekenen bij het 
realiseren van doelstellingen. 
Dit op basis van de volgende vijf uitgangspunten:  

1. Zoveel mogelijk voorzieningen samenbrengen onder 1 dak 
2. Vitale kernen 
3. Een stevige sociale basisinfrastructuur 
4. Maatwerk 
5. Financieel beheersbaar 

 
De visie heeft betrekking op een periode tot circa 2040. Tijdens het 
participatietraject wordt circa 15 tot 20 jaar vooruit gekeken. Rekening wordt 
gehouden met demografische voorspellingen.  
 
De rapportage van de inventarisatie wordt an sich niet ter besluitvorming 
voorgelegd aan het College of de gemeenteraad, omdat het een bouwsteen is 
voor de visie. De gemeenteraad beslist over de visie op maatschappelijke 
voorzieningen, oftewel wat in iedere kern beschikbaar moet zijn 
(basisinfrastructuur). Welke middelen daarvoor beschikbaar gesteld moeten 
worden is een vervolgstap en valt buiten dit traject. 
  
Een voorbeeld is een nieuwbouwproject van een school (realisatie in 2028), 
waar een bibliotheek aan gekoppeld kan worden en kinderopvang beschikbaar 



kan komen (multifunctioneel). De visie staat centraal, zonder dat je precies 
weet wat het kost en hoe het eruit gaat zien.  
 

Vraag Adviesraad 
Welke kern komt als beste uit de bus als het om maatschappelijke 
voorzieningen gaat? 

 
Reactie gemeente 

Er is geen kern die perfect is, overal zijn nog aandachtspunten.  
 
Vraag Adviesraad 

Op welk schaalniveau gaat het College en de gemeenteraad de visie 
vaststellen? Wordt bijvoorbeeld besloten dat er meer gelegenheid moet 
komen voor ontmoeting, of worden per locatie vastgesteld waar voorzieningen 
aan moeten voldoen.  

 
Reactie gemeente 

Het verschil in niveau is een politiek proces. Tijdens deze discussie houden 
we een vinger aan de pols om consequenties van beslissingen inzichtelijk te 
maken. 
 

Vraag Adviesraad 
Om ergens naartoe te kunnen moet je vaak betalen om er te komen, of je 
moet zelf je drankjes betalen e.d.  Gaat de gemeente de groep faciliteren voor 
wie dit een drempel is door kosteloos voorzieningen beschikbaar te stellen.  

 
Reactie gemeente 

Dit kan onderdeel worden van de visie. De inventarisatie gaat over de huidige 
situatie. In de visie kan bijvoorbeeld worden vastgesteld dat elke kern een 
functie moet hebben vergelijkbaar met een dorpshuis.  

 
Overige opmerkingen Adviesraad 

- Soms wordt (te) stellig geformuleerd dat sprake is van individualisme, 
bijvoorbeeld in Schoonhoven, terwijl dit niet meetbaar is. Een nadere 
onderbouwing is nodig, zeker in de managementsamenvatting. Belangrijk 
is om specifieker te zijn, bijvoorbeeld als het gaat om bepaalde wijken of 
delen van Schoonhoven.  

- De leesbaarheid en toegankelijkheid worden positief beoordeeld.  
- De definitie wordt als lang beoordeeld.  
- De vraag is in hoeverre het haalbaar is dat elke kern vitaal is. Er is ook 

altijd de mogelijkheid om te verhuizen als je dat wenst als inwoner 
- De Adviesraad hecht belang aan verbinding van de visie over 

maatschappelijke voorzieningen met o.a. de woonvisie. 
 
Tot slot 

De resultaten worden getoetst op basis van een participatietraject. Gecheckt 
wordt of de behoefte aan maatschappelijke voorzieningen wordt herkend en 
gedeeld en wat haalbaar is. Afgesproken wordt dat de Adviesraad zijn netwerk 
zal inzetten in het belang van dit participatietraject. 

 



In oktober zal het thema opnieuw worden geagendeerd met het oog op de 
visie.   

 
4 Wijzigingstabel beleidsregels leerlingenvervoer 

 
Gereageerd zal worden op de volgende onderdelen (bijlagen 1 en 2) 

- Artikel 4 lid 2a  

Voorgesteld wordt om de begeleiding van de leerling naar school te 

verhogen van 30 minuten naar 45 minuten per enkele reis. De Adviesraad 

vraagt zich af wat de motivatie is voor deze verhoging met 50% en hoe dit 

wordt afgestemd met ouders. De motivatie in de wijzigingstabel dat door 

deze maatregel “de eigen kracht en zelfredzaamheid van ouders wordt 

gestimuleerd“ komt wat bevreemdend over. Het omgekeerde kan nl. even 

goed worden beweerd, aangezien deze maatregel ouders belemmert in bv. 

hun werktijden.  

Belangrijk is dat duidelijk wordt gecommuniceerd dat het om een enkele 

reis gaat van 45 minuten om eventuele misverstanden te voorkomen. 

- Artikel 5   

De regels zijn aangescherpt voor individueel vervoer Daar staat tegenover 

dat er nieuwe mogelijkheden zijn voor klein vervoer. De Adviesraad vindt 

het belangrijk dat dit alternatief in nauw overleg met ouders wordt 

aangeboden en dat er sprake is van zoveel mogelijk maatwerk. 

- Artikel 9 lid 2 

Kinderen die vanwege een taalachterstand aangewezen zijn op een 

internationale schakelklas in het voortgezet onderwijs komen niet in 

aanmerking voor bekostiging van het leerlingenvervoer.  De Adviesraad 

vraagt zich af of ouders - eventueel vanuit andere financiële bronnen - een 

tegemoetkoming kunnen ontvangen voor het vervoer van deze kinderen. 

- Artikel 10 (OV-app) 

De Adviesraad wil evenals in het eerdere advies m.b.t. de Concept-

verordening Leerlingenvervoer nogmaals benadrukken hoe belangrijk het 

is dat jongeren deelnemen aan een programma om zelfstandig te leren 

reizen. Een voorbeeld van een dergelijk programma is ‘MEE op weg’. De 

Adviesraad adviseert de gemeente om ouders actief te informeren over het 

bestaan van dergelijke ondersteuningsprogramma’s.  

- Artikel 13   

De beleidsregels treden in werking met terugwerkende kracht vanaf 1 april 

2023. Dit is gedurende het lopende schooljaar en de Adviesraad vraagt 

zich af wat hiervan de praktische consequenties zijn.  

 

5. Verslag van de vergadering van 14 maart 2023 
Het verslag wordt vastgesteld. 

 
6. Bespreking van de strategische agenda en actielijst 



Het voorstel is om een apart online-overleg te plannen op 24 april vanaf 19.30 
uur om de concept-kadernota voor de regionale inkoop Wmo en Jeugd te 
bespreken. De Adviesraad dient voor 12 mei een advies in te dienen (zie 
onderaan dit verslag) 

 
7. Bespreking van conceptprofiel, profiel voorzitter en leden Adviesraad  

Een wijziging van het profiel  moet opnieuw worden voorgelegd aan het 
College. 
 
De “betrokkenheid bij inwoners” als voorwaarde is best veel gevraagd, vindt 
de Adviesraad. Het heeft de voorkeur om uit te gaan van: het beschikken over 
een netwerk en/of daarin betrokken zijn. 
 
Het voorstel is om een volgende versie te schrijven die wat eigentijdser is en 
met korte voorbeelden, zodat anderen een beeld krijgen van de verschillende 
invalshoeken. Jacomine, André en Annelies zullen een volgende versie 
uitwerken en voorleggen. 
 
Afgesproken wordt dat het interview met Lucie in een verkorte vorm wordt 
voorgelegd voor plaatsing op de gemeentepagina van Het Kontakt en dat 
daarin een link wordt opgenomen naar de website waar het profiel op 
gepubliceerd zal worden.  
 

8.  Input Adviesraad profiel nieuwe burgemeester 
De Adviesraad besluit dat er geen gebruik wordt gemaakt van de mogelijkheid 
om input te leveren voor het profiel voor de nieuwe burgemeester. Leden die 
dit willen, vullen onafhankelijk van elkaar de enquête in.  

 
9. Het werken met Ibabs (en de verstrekking van Ipads) 

Vanwege het overzicht (van belang vanwege de hoeveelheid stukken), de 
mogelijkheden voor uitwisseling, de optie om een bibliotheek aan te leggen 
e.d., besluit de Adviesraad om gebruik te gaan maken van de applicatie Ibabs. 
Leden die hiervoor een Ipad in bruikleen willen, melden zich bij Annelies.  
De Adviesraad heeft behoefte aan een instructie om te leren werken met 
Ibabs.  

 
10. Ingekomen stukken ter behandeling 

De Cliëntenraad heeft op 16 maart een presentatie van goede voorbeelden 
‘van controle naar vertrouwen’ voorbereid. Op 20 april worden deze 
voorbeelden gepresenteerd voor ambtenaren van de gemeente, waaronder de 
teammanager Advies Sociaal Domein, Karin Lambregtse. De voorbeelden 
gaan over de wettelijke ruimte om mensen tegemoet te komen. Na afloop 
wordt er beoordeeld welke gezamenlijke stappen gezet kunnen worden.  
Een lid heeft als tip om kennis te nemen van het Instituut voor Publieke 
Waarden, dat beschikt over een database ten aanzien van het sociaal domein, 
waaronder maatwerkinitiatieven.  
 
Uitnodiging Adviesraden Sociaal Domein in de regio 
De adviesraden in Midden-Holland zijn door de voorzitter van de Adviesraad 
van Reeuwijk-Bodegraven uitgenodigd om samenwerkingsmogelijkheden te 



bespreken. Op termijn komt er een Gemeenschappelijke Regeling om de 
gezamenlijke inkoop Jeugd en Wmo te organiseren. Dit is de aanleiding van 
de uitnodiging voor de Adviesraden (op 22 mei vanaf 20.00 uur in 
gemeentehuis Reeuwijk-Bodegraven). Marianne, André en Lucie zullen 
hieraan deelnemen.  

 
Tot slot 

Vanwege de volle agenda worden de verslagen van het kwartaaloverleg met 
de wethouders via de mail gedeeld. 
 
Donderdag neemt Jacomine deel aan het Radenoverleg van Kernkracht en 
Ellen neemt deel aan de daarop volgende vergadering.  
 
In juni neemt Lia het voorzitterschap van de vergadering waar (in de maand 
juni is Lucie afwezig).  

 
 
 


